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Protokół nr 12/2021 

z posiedzenia Komisji Rozwoju  

w trybie zdalnym w dniu 24 listopada 2021 r.  

 

 

WAK.0012.1.12.2021 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz Kubalski, 

witając członków komisji oraz gości. Lista obecności radnych i gości obecnych na 

posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziesięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Grzegorz Kubalski; 

2) Anna Gajewska; 

3) Izabela Kownacka; 

4) Aleksandra Bednarek; 

5) Agnieszka Borkowska; 

6) Piotr Choroś; 

7) Zbigniew Garbaczewski; 

8) Grzegorz Zbroch; 

9) Leszek Smuniewski; 

10) Wiesław Smoczyński. 

Przewodniczący komisji potwierdził wymagane kworum i przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2022 rok.  

6. Sporządzenie planu pracy komisji na 2022 rok 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Wobec braku sprzeciwu do zaproponowanego porządku obrad, przystąpiono do jego 

realizacji.  

 

3. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju.  

 

 Przewodniczący Komisji poinformował, iż wiceprzewodniczącym komisji, obok Pani 

Izabeli Kownackiej, był Pan Janusz Majewski, który wraz z wygaśnięciem mandatu 

radnego przestał pełnić funkcje Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju. Pan Grzegorz 

Kubalski otworzył listę kandydatów na Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju.  

Pan Grzegorz Zbroch zgłosił kandydaturę Pana Wiesława Smoczyńskiego. 
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W związku z brakiem innych zgłoszeń Przewodniczący komisji zamknął listę kandydatur. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wyboru Pana Wiesława Smoczyńskiego na 

Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju. Wynik głosowania: 

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących.   

 

Pan Wiesław Smoczyński został wybrany na Wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju.  

Pan Grzegorz Kubalski pogratulował Radnemu wyboru. 

Radny Wiesław Smoczyński podziękował za wybór na Wiceprzewodniczącego komisji.  

 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

 Przewodniczący komisji poinformował, iż do rozpatrzenia przez komisje są dwie 

uchwały. Pierwsza dotyczy projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021.  

Głos zabrała Skarbnik Powiatu Legionowskiego Pani Katarzyna Rembelska, która 

poinformowała, iż zmiany w uchwale powodują zmianę wyniku budżetu z deficytu na 

nadwyżkę, która będzie wynosiła ponad 1.200.000,00 zł. Wynika to z otrzymania decyzji 

o przyznaniu subwencji uzupełniającej w wysokości 8.200.360,00 zł. Jeżeli chodzi  

o zmiany w zakresie zadań inwestycyjnych, to dokonano zmian po stronie dochodów, 

tytułem pomocy finansowej w formie dotacji celowej z Gminy Legionowo, w wysokości 

500.000,00 zł na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „projekt i przebudowa 

skrzyżowania drogi powiatowej nr 1823W ul. Suwalna, z ul. Olszankową, na terenie 

Miasta Legionowo wraz z budową sygnalizacji świetlnej”. Tym samym dokonano zmian 

źródeł finansowania tej inwestycji – wycofano 500.000,00 zł, które teraz będą stanowić 

źródło finansowania zadania dotyczącego „opracowania dokumentacji projektowej oraz 

przebudowy drogi powiatowej 1801W w Gminie Serock”. Dokonano również mian  

w planie dochodów, wprowadzając dofinansowanie z Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, dotyczące dofinansowania 

uruchomionej we wrześniu linii autobusowej – kwota ponad 63.000,00 zł. Dokonano 

także zmian w zakresie zadania związanego z zakupem specjalistycznego sprzętu dla 

Zakładu Opieki Zdrowotnej „Legionowo”. Jest to kwota ponad 1.900.000,00 zł. Środki te 

zostaną wykorzystane w roku 2021 w związku z tym, że placówka chce rozpocząć 

świadczenie usług od 1 stycznia 2022 r. Wiąże się to z uzyskaniem zaświadczeń  

z sanepidu, a także z podpisaniem umowy z NFZ. W ramach oszczędności 

poprzetargowych w ramach tego zadania, kwota 4.670,00 zł zostanie przeznaczona na 

finansowanie inwestycji prowadzonej na drodze 1801W w Gminie Serock. Środki 

pochodzą z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.  

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący komisji zamknął dyskusję w tym temacie. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały. 

Wynik głosowania: 

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Drugim projektem uchwały przedstawionym do zaopiniowania jest projekt uchwały Rady 

Powiatu w Legionowie zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021-2035. 

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż uchwała jest konsekwencją podjętych przez 

Zarząd uchwał w okresie od 26 października 2021 r. do 15 listopada 2021 r, a także 

uwzględnia zmiany omówione przed chwilą. W WPF zaktualizowano w ramach załącznika 
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nr 1 kwotę dotycząca wydatków bieżących, które powiat ponosi w związku z realizacją 

zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19. Stan na 31 października wynosi 

73.012,59 zł. Dokonano również zmiany dotyczącej inwestycji prowadzonej na terenie 

Gminy Nieporęt, czyli budowy siedziby dla Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława 

Lema, w związku z przyznaniem środków z Rządowego Funduszu „Polski Ład”. 

Wprowadzono środki w wysokości 7.000.000,00 zł na rok 2022, 10.000.000,00 zł na rok 

2023. W ramach roku 2022 wprowadzono także dotacje, którą powiat otrzyma z Gminy 

Nieporęt na dofinansowanie tego zadania w wysokości 500.000,00 zł. Dokonano również 

zmian w zakresie zaciągania zobowiązań dotyczących emisji papierów wartościowych.  

W roku 2022 zmniejszono plan przychodów z tego tytułu o 6.500.000,00 zł. W ramach 

przychodów roku 2023 całkowicie zrezygnowano z zaciągania obligacji.  

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący komisji zamknął dyskusję w tym temacie. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały. 

Wynik głosowania: 

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

       

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2022 rok. 

 

 Głos zabrała Skarbnik Powiatu Legionowskiego, która poinformowała, że 

przyszłoroczny budżet jest uzależniony od strony dochodowej, w związku z tym, że 

zmieniły się przepisy w tym zakresie m.in. zasady dotyczące planowania wpływów z PIT  

i CIT. Zmiany przepisów powodują również ubytek w zakresie dochodów związanych ze 

świadczonymi usługami tj. wydawaniem druków i tablic rejestracyjnych. Strona 

wydatkowa generuje natomiast dodatkowe koszty tj. podwyżki dla pracowników (kwota 

ponad 1.700.000,00 zł), wzrost minimalnego wynagrodzenia, wzrost cen mediów, wzrost 

diet dla radnych, wzrost kwoty odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, 

zwiększenie środków na transport zbiorowy, w związku z planowanym uruchomieniem 

nowej linii łączącej mieszkańców Gminy Jabłonna z siedzibą Starostwa Powiatowego  

w Legionowie oraz Centrum Komunikacyjnym w Legionowie. Łącznie, jeżeli chodzi  

o dochody z tytułu PIT, CIT, a także subwencji powiat będzie stratny o ponad 

3.700.000,00 zł. Tak jak w roku poprzednim dokonano redukcji planu w zakresie m.in. 

nagród jubileuszowych i odpraw emerytalnych. W skali powiatu jest to ponad 

1.200.000,00 zł. Zmniejszono również plan w zakresie dotacji podmiotowych dla szkół  

i placówek niepublicznych oraz plan w zakresie zakupu usług teleinformatycznych.  

W trakcie roku plany będą uzupełniane, jeśli uda się uzyskać dodatkowe wpływy lub 

oszczędności.   

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż jeśli chodzi o zadania inwestycyjne na rok 

2022, to zaplanowana kwota wynosi prawie 34.000.000,00 zł. W ramach tych zadań 

zaplanowano środki: 

 41.000,00 zł na współfinansowanie kosztów przygotowania realizacji inwestycji 

dotyczącej rozbudowy prawego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku 

Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki; 

 100.000,00 zł na pomoc finansową dla Województwa Mazowieckiego na realizację 

zadania pn. „rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 632 na terenie miejscowości 

Łajski”; 

 500.000,00 zł na przebudowę przejść dla pieszych w drogach powiatowych; 

 100.000,00 zł na projekt i budowę odwodnienia miejscowego dróg powiatowych 

oraz skrzyżowań; 
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 440.000,00 zł na wykonanie dokumentacji projektowej odcinków dróg 

powiatowych oraz skrzyżowań; 

 3.200.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

powiatowej nr 1820W; 

 250.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

1820W w zakresie ścieżki rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. Kolejową 

do skrzyżowania z ul. Kordeckiego w Chotomowie; 

 3.000.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

powiatowej 1807W; 

 7.000.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

powiatowej 1801W; 

 200.000,00 zł na budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej 1802W; 

 2.500.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę 

skrzyżowania drogi powiatowej 1819W (ul. Jagiellońska) z drogą gminną ul. 

Słowackiego;  

 150.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę 

skrzyżowania drogi powiatowej 1819W (ul. Jagiellońska) z drogą gminną ul. 

Mickiewicza;   

 150.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej budowy ul. Polnej na 

odcinku od drogi powiatowej 1818W (ul. Kościelna) do drogi wojewódzkiej nr 631 

(ul. Modlińska); 

 3.500.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

1822W na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 632 do skrzyżowania  

z ul. Przedpełskiego; 

 1.000.000,00 zł na dotację dla gminy Wieliszew na przebudowę skrzyżowania 

drogi powiatowej 1818W ul. Kościelna z ul. Polną;  

 ponad 860.000,00 zł na zakup nieruchomości gruntowych pod drogi powiatowe;  

 150.000,00 zł na projekt związany z rozbudową budynku Starostwa Powiatowego 

w Legionowie; 

 40.000,00 zł na dostawę i montaż stacji do ładowania pojazdów elektrycznych 

przy siedzibie Starostwa; 

 10.000.000,00 zł na projekt i budowę budynku na potrzeby Liceum 

Ogólnokształcącego w Stanisławowie Pierwszym w Gminie Nieporęt; 

 50.000,00 zł na wykonanie sieci w pracowniach komputerowych w Powiatowym 

Zespole Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie; 

 760.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej budowy nowej siedziby 

Powiatowej Instytucji Kultury.  

Radny Wiesław Smoczyński poprosił o przybliżenie, gdzie będzie zlokalizowany nowy 

budynek Powiatowej Instytucji Kultury.  

Przewodniczący komisji poinformował, iż budynek nowej siedziby Powiatowej Instytucji 

Kultury będzie zlokalizowany na działce, która mieści się przy ul. Warszawskiej,  

a dokładnie między ul. Warszawską, a ul. Wysockiego. Jest to druga w kolejności działka 

licząc od skrzyżowania z ul. Sobieskiego.  

Radny Zbigniew Garbaczewski poinformował, iż były prowadzone rozmowy o zakupie 

działki pod szkołę średnią w Jabłonnie. Zapytał, czy środki na ten cel zostały 

zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie? 

Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że nie. Dodał, iż środki na ten cel są wpisane do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej z realizacją w latach 2023-2024. Jeżeli sytuacja 

finansowa powiatu pozwoli, to wówczas będzie możliwość przesunięcia realizacji zakupu 

na rok wcześniej.             



5 
 

Radna Aleksandra Bednarek zapytała, czy budżet na inwestycje się zmniejszył lub jest na 

podobnym poziomie, w stosunku do roku 2021? 

Przewodniczący komisji zapytał, czy chodzi o kwotę sumaryczną, czy w rozbiciu na 

poszczególne kategorie.  

Radna poprosiła o informację sumaryczną, a w rozbiciu na poszczególne kategorie  

o informację pisemną.  

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, iż jeśli chodzi o dochody i wydatki w kontekście 

całego budżetu, to w roku obecnym dochody budżetu to kwota ponad 141.000.000,00 zł, 

dochody budżetu roku 2022 to ponad 126.000.000,00 zł. Łączne wydatki roku 2021 to 

kwota ponad 140.000.000,00 zł, planowane wydatki roku 2022 to ponad 153.000.000,00 

zł. Wydatki będą wyższe, a dochody niższe. Skarbnik Powiatu Legionowskiego 

poinformowała, iż jeśli chodzi o zestawienie sumaryczne inwestycji, to wydatki 

majątkowe w roku 2021 wyniosły ponad 19.000.000,00 zł, planowane wydatki na rok 

2022 to kwota prawie 34.000.000,00 zł. Nadmieniła, iż nastąpił wzrost, jeżeli chodzi o 

wydatki zaplanowane na uruchomienie nowej linii autobusowej. Poinformowała, iż 

poszczególne pozycje będzie bardzo trudno porównać, ponieważ inwestycje się zmieniają. 

Pan Grzegorz Kubalski dodał, iż warto jest jeszcze powiedzieć o kwestii związanej ze 

zmianą w zakresie udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych.   

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż w roku 2021 plan z zakresu PIT to 

57.281.786,00 zł, plan roku 2022 54.016.996 zł. Różnica, jeśli chodzi o wpływy z tytułu 

PIT to ponad 3.200.000,00 zł. Wykonanie będzie prawdopodobnie wyższe. 

Przewodniczący komisji dodał, że do roku bieżącego istniał mechanizm taki, iż jeżeli 

wykonanie PIT było lepsze niż zaplanowane, to uzyskiwano nadwyżkę. Począwszy od 

2022 kwota, którą ustalono na początku roku jest niezmienna. Jeżeli PIT będzie 

wykonany w kwotach wyższych, niż planowane, nie będzie to oznaczało większego 

wpływu do budżetu Powiatu Legionowskiego. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące należało je 

zaplanować oszczędnie, tak aby zmieścić się w tych zaplanowanych środkach.  

Radny Wiesław Smoczyński wyraził nadzieję, iż proporcję między dochodami i wydatkami 

w ciągu roku zmienią się.  

Radny Pan Zbigniew Garbaczewski dodał, iż zgodnie z informacją Przewodniczącego 

komisji, dochody z budżetu państwa nie wzrosną.  

Pan Grzegorz Kubalski jeszcze raz potwierdził tą informację, dodał, iż zwiększone 

dochody będzie można uzyskać jeżeli np. zostaną podniesione dotacje na niektóre 

zadania zlecone. Nie oznacza to jednak znaczącego dopływu środków dla powiatu. 

W związku z brakiem innych zgłoszeń w dyskusji, przystąpiono do głosowania w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022  

w zakresie właściwości Komisji Rozwoju. Wynik głosowania: 

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Projekt budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022 w zakresie właściwości komisji 

został zaopiniowany pozytywnie.    

 

6. Sporządzenie planu pracy komisji na 2022 rok.  

 

 Przewodniczący komisji zaprezentował członkom komisji propozycję planu pracy 

komisji na 2022 rok - załącznik nr 3 do protokołu, następnie omówił szczegóły planu.   

Do przedstawionej propozycji nie zgłoszono uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia planu pracy komisji na 2022 rok  

w przedłożonym brzmieniu. Wynik głosowania:    
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10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  

 

W związku z brakiem sugestii i uwag do protokołu, przystąpiono do procedury 

głosowania: 

 

9 głosów za, 1 głos wstrzymujący, przy braku głosów przeciwnych   

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 11/2021 z posiedzenia komisji  

w dniu 20 października 2021 r. został przyjęty. 

 

8. Wolne wnioski.   

 

 Radny Wiesław Smoczyński powiedział, że były radny Powiatu Legionowskiego 

Stanisław G. przesłał do niego pytanie z prośbą o przekazanie Sekretarzowi Powiatu. 

Pytanie brzmi, cytat: 

„Czy skład kapituły honorowego obywatela powiatu jest aktualny? Jeżeli nie, to proszę 

wystąp z inicjatywą aktualizacji. Skład kapituły powinien być przez radnych powiatu 

aktualizowany na początku nowej kadencji.”  

Przewodniczący komisji powiedział, iż ta kwestia zostanie zweryfikowania, a odpowiedź 

udzielona.    

Radna Aleksandra Bednarek zwróciła się z pytaniem odnośnie planu pracy komisji na 

2022 r. Zapytała, czy do punktu dotyczącego ekologii można zaprosić do udziału  

w komisji gości?  

Przewodniczący komisji odpowiedział, że tak. Poprosił o listę osób, które Radna chciałaby 

zaprosić, wówczas będzie można uzgodnić tą kwestię. 

Radna Aleksandra Bednarek zapytała jeszcze, czy w lutym na komisji będą przedstawione 

zgłoszone koncepcje nowej siedziby PIK? Czy będzie to już wybrana koncepcja?  

Pan Grzegorz Kubalski poinformował, iż będzie to już po wyborze oferty przez sąd 

konkursowy, ponieważ zgodnie z procedurą, rozstrzygnięcie konkursu jest powierzone 

sądowi. Dodatkowo skład sądu konkursowego jest również regulowany ustawowo. 

Ewentualne postulaty będą mogły zostać uwzględnione przez firmę, która będzie 

wykonywała projekt.  

W związku z brakiem innych zgłoszeń, Przewodniczący komisji uznał punkt wolne wnioski 

za wyczerpany.   

 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła: 
Karolina Juźwik 


